
Zápis č. 3/2015 ze schůze výboru České farmaceutické společnosti ČLS JEP, z. s. 

konané dne 21. 4. 2015 v Lékařském domě ČLS JEP v Praze od 12:00 do 15:30 hod. 

Přítomni: Doležal, Grodza, Rotterová, Malý, Hojný, Zajícová, Kotlář, Holub, Vlček, Lisá (předsedkyně 

revizní komise). 

Omluveni: Jahodář, Solich. 

Hosté: prof. Svačina (předseda ČLS), Dr. Chudoba (prezident ČLK), Šopíková (Sekce farmaceutických 

asistentek). 

 

1. Úvodní slovo předsedy 

Přivítání členů výboru, hostů, program schůze. 

 

2. Setkání se zástupkyní Sekce farmaceutických asistentek 

Zástupkyně sekce Šopíková informovala výbor ČFS o úmyslu obnovit svoji činnost pod hlavičkou ČFS. 

Sekce by mj. ročně uspořádala 1–2 odborné akce, výbor tuto iniciativu přivítal a nabídl prostory v 

Lékařském domě. Dále se diskutovala možnost spojit akce Sekce farmaceutických asistentek s akcemi 

Sekce lékárenství či nemocničních lékárníků. Výbor ČFS nabídl prostor na nově budovaných 

webových stránkách ČFS. 

 

3. Obnovení činnosti Spolku farmaceutů v Praze 

Dr. Lisá informovala výbor o záměru zorganizovat první obnovené setkání Spolku farmaceutů v Praze 

v Psychiatrické nemocnici Bohnice (ve spolupráci s Mgr. Dolinskou, Mgr. Pomykaczem) v září 2015. 

Následně se předpokládají pravidelná setkání konaná 1x měsíčně v Lékařském domě v Praze. Výbor 

pověřuje Dr. Lisou vedením obnoveného spolku a schvaluje finanční částku  5000,- Kč pro zářijovou 

akci. Nabízí se i spolupráce s ČLnK. 

 

4. Setkání s prof. Svačinou, předsedou České lékařské společnosti JEP, z. s.  

Předseda Doležal stručně představil činnost ČFS, prof. Svačina postupně vyslechl vybraná témata: Dr. 

Malý hovořil o koncepci a dalším rozvoji klinické farmacie v ČR, Dr. Holub popsal specializační a 

kontinuální vzdělávání farmaceutů. Krátce byla zmíněna uvažovaná a v nedávné minulosti 

připravovaná koncepce univerzitních nemocnic a univerzitních lékáren (prof. Doležal, Dr. Rotterová), 

Mgr. Hojný seznámil prof. Svačinu s připravovanými výkony farmaceuta, jako nejméně kontroverzní 

se nyní jeví výkon při přípravě cytostatik a výkon pro klinického farmaceuta.  

Prof. Svačina kladl důraz na dokončení Koncepce klinicko-farmaceutické péče a uložil výboru splnit 

tento úkol v blízké době (setkání s předsedkyní České odborné společnosti klinické farmacie ČLS JEP, 

společné dokončení dokumentu „Koncepce klinicko-farmaceutické péče v ČR“). 

 

5. Nový web ČFS 

Dr. Malý informoval o postupu prací. Po několika jednáních došlo k dosažení výrazné slevy pro licenci 

Kentico CMS (Web Site Base). Pro ČFS to nyní znamená jednorázovou platbu ve výši 35 tis. Kč. Výbor 

ČFS schvaluje proplacení faktury v této výši. Dr. Malý žádá jednotlivé sekce o zaslání fotografií, které 

by dokumentovaly činnosti jednotlivých sekcí ČFS. 

 

 



6. Setkání s prezidentem ČLnK 

Ve 14:00 přivítal předseda ČFS prof. Doležal dr. Chudobu, nastínil možnosti spolupráce (např. při 

obnovování Spolku farmaceutů v Praze, posuzování akreditace magisterského studijního programu 

Farmacie FaF VFU Brno). Prezident Chudoba požádal výbor ČFS o odbornou pomoc při prosazení 

očkování v lékárnách nebo zavedení výkonů lékárníků (např. spolupráce na Doporučeném postupu 

pro výdej léčivých přípravků vázaných na lékařský předpis). Dále požádal výbor ČFS o pomoc při 

limitování sítě nově vznikajících lékáren. Prezident Chudoba byl pozván na slavnostní setkání u 

příležitosti jubilea prof. Květiny (18. 6. 2015 v Hradci Králové). 

 

7. Hospodaření ČFS v předchozích letech 

Mgr. Kotlář seznámil výbor s hospodařením ČFS v minulých letech. Na celkově kladném výsledku se 

podílelo výrazné snížení nákladů na vydávání České a slovenské farmacie (časopis) v posledních dvou 

letech nebo kladný výsledek tradičních a hojně navštěvovaných akcí pořádaných sekcemi ČFS (v roce 

2014 např. XXX. Lékárnické dny, 18. kongres nemocničních lékárníků, XVI. Sympozium klinické 

farmacie René Macha). 

 

8. Schválení formuláře a základních principů pro čerpání podpory na zahraniční cesty členů 

ČFS  

Na tvorbě formuláře se podíleli Mgr. Kotlář a Dr. Malý, kteří stručně představili podobu formuláře. 

Výbor schválil znění formuláře a principy pro čerpání finanční podpory na zahraniční cesty členů ČFS. 

Tyto principy se prakticky používaly již v předchozích letech, zavedení formuláře je dáno snahou 

získat přehled s ohledem na dlouhodobé plánování využívání finančních prostředků ČFS. 

 

9. Zpráva z Pracovní skupiny k Seznamu zdravotních výkonů 

Mgr. Hojný navázal na svoje vystoupení před prof. Svačinou a upozornil na problémy při sestavování 

standardů. Úkol trvá. 

 

10. Zpráva z Komise pro lékovou politiku a kategorizaci ČLS JEP, z. s. (KLPK) 

Dr. Malý seznámil výbor s aktuálním stavem KLPK, která se mj. zabývala i Koncepcí klinicko-

farmaceutické péče v ČR. Výbor pověřuje vedení Sekce klinické farmacie k urychlené komunikaci 

s výborem České odborné společnosti klinické farmacie ČLS JEP s cílem dokončit revizi tohoto 

dokumentu. Dr. Malý informoval výbor o svých úkolech v KLPK a o osudu své delegace do 

předsednictva KLPK. 

 

11. Nominace do pracovních skupin a komisí při ČLS JEP, z. s.  

Výbor ČFS po diskuzi navrhl kandidáty do pracovních komisí ČLS JEP. Konkrétně do Komise „e-

Recept“ Dr. Holuba a Dr. Hrubého. Do Komise „e-Health“ Dr. Holuba a Dr. Šimíčka. Kandidáti budou 

osloveni předsedou ČFS se žádostí o práci v obou komisích. 

 

12. Informace o Novele zákona č. 95/2004 Sb. 

Odloženo na příští jednání výboru. 

 

13. Vyjádření k reakreditaci magisterského studijního programu Farmacie FaF VFU Brno  

Výbor ČFS byl požádán prof. Svačinou o posouzení reakreditace magisterského studijního programu 

Farmacie FaF VFU Brno. Prof. Doležal informoval o žádosti. Silnou stránkou žádosti je široká nabídka 

volitelných předmětů ve vyšších úsecích studia s významným zapojením odborníků působících ve 



farmaceutické/klinické praxi, slabinou je naopak personální zajištění programu. Členy výboru ČFS 

požádal o spolupráci, stanovisko bude zasláno předsedovi ČLS do konce dubna 2015. 

 

14. Delegace Čínské farmaceutické společnosti  

Prof. Doležal informoval o zájmu delegátů Čínské farmaceutické společnosti navázat kontakt s ČFS 

a setkat se se zástupci ČFS při příležitosti jejich návštěvy ČR. Organizačně i finančně bude setkání 

hrazeno čínskou stranou, resp. agenturou Great Wall Travel Service. Převážně se jedná o nemocniční 

lékárníky z velkých čínských měst. Předběžný termín setkání byl stanoven na čtvrtek 28. května 

v Praze a pátek 29. května 2015 v Hradci Králové (společné jednání s vedením Farmaceutické fakulty 

UK). 

 

15. Konference a odborná setkání 

a. Kongres FIP 2015  

Dr. Malý informoval výbor ČFS, že o grantovou podporu zatím nikdo nepožádal, úkol 

trvá do konce dubna. Z řad výboru zatím nikdo o účast neprojevil zájem. 

b. 44. konference Syntéza a analýza léčiv (SAL) 2015 

Prof. Doležal oznámil, že Sekce syntetických léčiv se bude podílet na organizaci 44. 

konference SAL, která se uskuteční 2. – 4. září 2015 v prostorách FaF VFU Brno. 

c. Konference ISOP a ESPACOMP 

Prof. Vlček informoval o dvou mezinárodních konferencích (ISOP a ESPACOMP), které 

se uskuteční na podzim 2015 v České republice. Detaily na http://isop2015prague.org 

a www.espacomp.eu. 

d. Studentská vědecká konference na farmaceutických fakultách v ČR 

Výbor schválil finanční částku ve výši 3 000,- Kč jako ocenění ČFS pro nejlepší 

studentskou práci na FaF UK v Hradci Králové a FaF VFU Brno. Na FaF UK se 

konference uskuteční 22. – 23. dubna 2015 (nejlepší práce navrhne tříčlenná komise 

a cenu předá Dr. Malý).  Na FaF VFU Brno konference proběhne 28. dubna 2015 

(výběr nejlepší práce a předání ceny je gesci Dr. Holuba). 

 

16. Různé 

Prof. Doležal informoval o udělení osvědčení k přípravě cytostatik nemocničním lékárnám v Mladé 

Boleslavi a v Českém Krumlově. Dr. Rotterová informovala výbor o dalších žádostech. Následovala 

diskuse, zda není síť těchto zařízení již dostatečná, a zda by neměla být zahájena vhodná forma 

regulace tohoto odvětví farmacie. 

Výbor schválil žádost Dr. P. Horáka o finanční podporu 3 členů Sekce nemocničních lékárníků na 

General Assembly EAHP. 

 

17. Příští schůze výboru 

Příští schůze výboru se uskuteční 18. 6. 2015 od 10:00 hod. na Farmaceutické fakultě v Hradci 

Králové. 

 

 

28. dubna 2015      zapsal: M. Doležal 

kontrolu provedl: J. Malý 


